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Vezi că sunt două lucruri care ţi se înfăţişează 

mereu înaintea ochilor, unul după altul: întunericul – în 

timpul nopţii, şi lumina – în timpul zilei; şi că din firea 

noastră cu toţii ne ferim de beznă (căci nimeni nu 

voieşte să stea în întuneric) şi căutăm lumina. Asemenea 

şi înaintea ochilor noştri duhovniceşti trebuie pururea să 

se afle două lucruri: păcatul – bezna sufletească, şi 

Dumnezeu – Lumina cea veşnică. Şi precum ne 

îndepărtăm de întunericul cel văzut, îndreptându-ne spre 

lumina simţită, aşa ni se cuvine să ne întoarcem către 

Luminător din negura păcătoşeniei, pe El căutându-L şi 

luminându-ne. Precum cei care se îndepărtează de 

lumina cea firească, de vreme ce se află în beznă, se 

împiedică, nu desluşesc nimic şi se tem de toate, 

asemenea şi cei ce se înstrăinează de Dumnezeu, Lumina 

cea pururea-fiitoare, sunt cuprinşi de întunericul cel 

sufletesc şi, împiedicându-se, cad dintr-un păcat în altul 

şi aşa ajung să se prăpădească, dacă nu-şi vin întru 

simţire, după cum zice Scriptura: „Căci iată, cei ce se 

depărtează de Tine vor pieri” (Psalmul 72, 26).  

Din pricina întunecimii sufleteşti, aceştia vor fi „aruncaţi” în veşnicul „întuneric cel mai 

dinafară, unde va fi plângerea şi scrâşnirea dinţilor” (Matei 25, 30). Iar cei ce caută pe 

Dumnezeu şi se ţin de El, făcându-se fii ai luminii şi ai zilei, vor moşteni lumina cea veşnică şi 

vor vedea atunci „faţă către faţă” acea Lumină pe care acum o întrezăresc doar prin credinţă (1 

Corinteni 13, 12) „şi ca soarele vor străluci în Împărăţia Tatălui lor” (Matei 13, 43). Cugetarea 

aceasta te învaţă să te depărtezi de păcat aşa precum te fereşti de întuneric şi cu toată inima ta să 

cauţi pe Dumnezeu, adevărata şi duhovniceasca Lumină, până când ne mai este cu putinţă să 

căutăm şi să găsim, după cum ne povăţuieşte Prorocul: „Căutaţi pe Domnul şi vă întăriţi; căutaţi 

faţa Lui pururea” (Psalmul 104, 4). 

(Sfântul Tihon din Zadonsk ) 

 

 

Sfântul Tihon din Zadonsk, 

 icoană 

„Organizația Mondială a Sănătății nu e neapărat organizație  științifică, ci, în primul 

rând, politică, iar izolarea totală și noi restricții sunt alte gogorițe care vin de la OMS, care a 

făcut multe greșeli în trecut, a afirmat, luni, profesorul universitar doctor, Vania Atudorei, cu  o 

experiență de 40 de ani în domeniul microbiologiei farmaceutice și a farmacologiei, într-un 

interviu pentru emisiunea ”Reporterii Actualității” la Radio România Actualități. Profesorul 

născut în Botoșani și stabilit in Canada, microbiolog federal al RMCCM (Registered 

Microbiologist of Canadian College of Microbiologists) și supervisor al Departamentului 

Farmaceutic al Eurofins, Montréal,  cu dublu doctorat pe microbiologie în Elveția și Canada, 

iese din tiparele „experților”  prezenți zilnic la posturile TV, care anunță  apocalipsa covid în 

România, semănând teroare. „După părerea mea, suntem în prelungirea primului val pentru că 

în vară am asistat la o descreștere a numărului de cazuri, și era normal. Acum, milioane și 

milioane de elevi și studenți s-au întors la școli, iar contactele între ei au dus la creșterea 

acestor cazuri. Această criză este gestionată bine. Am în față o hartă interactivă și mă surprinde 

să constat că numărul de cazuri pozitive la 1000 de persoane este la jumătate în țările vecine 

față de România. România este, la ora actuală, cam de 10 la mie. Nu înțeleg de ce în 
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